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„Drága gyermekek, ahhoz, hogy apostolaim lehessetek és segíthessetek mindazoknak, akik sötét-
ségben élnek, hogy megismerjék Fiam szeretetének fényét, a szíveteknek tisztának és alázatosnak
kell lennie. Nem tudtok segíteni, hogy Fiam megszülessen és uralkodjon azok szívében, akik nem
ismerik Őt, ha nem Ő uralkodik, ha nem Ő a Király a ti szívetekben. Veletek vagyok. Édesanyaként
együtt járok veletek. Kopogtatok szíveteken, de nem tud megnyílni, mert nem alázatos. Imádkozom,
de imádkozzatok ti is szeretett gyermekeim, hogy tiszta és alázatos szívet tudjatok megnyitni Fiam
számára és befogadhassátok megígért ajándékait. Akkor Fiam ereje és szeretete vezet majd benne-
teket. Apostolaim lesztek, akik maguk körül mindenhol terjesztik Isten szeretetének gyümölcseit.
Fiam általatok fog munkálkodni, mert egyek lesztek. Erre vágyik édesanyai szívem; minden gyer-
mekem egységére Fiam által. Nagy szeretettel áldom meg és imádkozom Fiam választottaiért, pász-
toraitokért. Köszönöm nektek.” 

Medjugorje, 
2013. december 25.

„Drága gyermekek! A Béke Királyát
hozom, hogy Ő a békéjét adja nek-
tek. Ti gyermekeim, imádkozzatok,
imádkozzatok, imádkozzatok. Az
ima gyümölcse látszani fog az em-
berek arcán, akik döntöttek Isten
és az Ő országa mellett. Fiammal,
Jézussal megáldalak mindnyájato-
kat a béke áldásával. Köszönöm,
hogy válaszoltatok hívásomra.”

Nr. 69
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A Béke Királyát hozom nektek
Ljubo Kurtović atya tanítása a Szűzanya decemberi üzenetéhez

     Ferenc pápa Karácsonykor a következő szavakkal for-
dult a hívőkhöz: „A béke mindennapi elkötelezettség, Isten
ajándékánál kezdődik, abból a kegyelemből fakad, amelyet
Jézus Krisztusban adott nekünk. A jászolban fekvő Gyer-
mekre, a béke Gyermekére tekintve gondoljunk azokra a
gyermekekre, akik a háborúk legtörékenyebb áldozatai, de
gondoljunk az idősekre is, a nőkre, akikkel rosszul bánnak,
a betegekre... A háborúk kettétörnek és megsebeznek oly
sok életet!”
     A Karácsony a béke ünnepe. Erre figyelmeztet bennün-
ket az angyalok és az égi seregek szózata, akik Jézus szü-
letésekor így énekeltek: „Dicsőség a magasságban Istennek
és békesség a földön a jóakaratú embereknek” (Lk 2,14). Az
evangélium angyali szavai visszhangzanak évszázadok óta
az egyház által minden nemzedéken át. Ezek a szavak hív-
nak és vezetnek Jézushoz, aki a mi egyetlen békénk. De
láthatjuk azt is, ahogyan régen, úgy ma is, az egész emberi
történelem tele van háborúkkal, gyilkosságokkal, gonosz-
sággal és gyűlölettel.
     A gyenge emberi értelem azt kérdezi: Vajon Isten, aki
megszületett és emberré lett nem alkothatott volna-e jobb
világot, mint amiben élünk? A világban lévő háborúk, a
gyűlölet és a rossz nem Jézus tanítványainak világa és nem
is azoké, akik övéi akarnak lenni. Isten átengedte a világot
az ember szabad akaratának. Az ember olyan világot vá-
laszt, amilyet akar. Isten tiszteli az ember szabadságát, de
nem mond le az emberről.
     Isten a Szűzanya által ma is hív. A Szűzanya szavaiban
felismerjük szeretetét és irántunk való türelmét. Az Isteni
szavak, amelyek az angyalok által visszhangoztak Krisztus
születése titkában képesek ma is megérinteni a szíveket és
minden szívnek békét ajándékozni. Ezek a szavak válto-
zatlanok, ugyanolyan erővel működnek, mint régen. A Szűz-
anya szavai Medjugorjéban a jelenések hosszú évei során

teljesen azonosak. Szavai és szeretetének ereje változatlan
a jelenések kezdettől mindmáig. Ő jól tudja, hogy nincs
más Jézus Krisztuson kívül, aki igazi békét és örömet tudna
ajándékozni nekünk.
     Abba a kísértésbe eshetünk, hogy mások megváltozásá-
ra várunk, a hatalmon lévőkön elkezdve szeretteinkig, akik-
kel élünk. Ha mások változására várunk, akkor mindig vá-
rakozni fogunk. Egyetlen változást eszközölhetünk ki, ez
pedig önmagunk megváltoztatása.

Egy bölcs ember azt mondta: „Fiatalként lázadó vol-
tam és mindig így imádkoztam Istenhez: „Uram, adj erőt,
hogy megváltoztathassam az egész világot.” Amikor kö-
zépkorú lettem felismertem, hogy hiábavalóságokra paza-
roltam az időt. Saját megtérésemmel nem foglalkoztam,
hogyan változtathattam volna meg a világot? Akkor így
imádkoztam: „Istenem, adj erőt, hogy legalább a családo-
mat és barátaimat változtathassam meg.” Most, amikor már
megöregedtem, már csak egyet kérek: „Istenem, legalább
önmagamat változtassam meg.” Ó, ha kezdettől fogva így
imádkoztam volna nem tékozoltam volna hibavalóságokra
az életem. Minden megváltoztattam volna.”
     Sohasem fogod megváltoztatni a világot, ha te először
nem változol meg. Ha valakit meg akarsz változtatni, elő-
ször te változz meg irányába. Akkor Isten rajtad keresztül,
aki megtért és tiszta vagy, másoknak világosságot és válto-
zást ajándékozhat.
     A változásnak nincs sem szabálya, sem receptje. Egyet-
len személy létezik csak, aki megajándékozhat bennünket
vele, akihez Szűz Mária vezet bennünket, Jézus Krisztus.
A szabályok nem változnak. A szabályból nem lehet élni,
és a szabály nem tud üdvözíteni bennünket. A szabály nem
változtat és nem is tesz jobbá. Ezt csak egy személy tudja
megtenni, Jézus Krisztus.
     Engedjük meg Szűz Máriának, hogy úgy vezessen Fiá-

„Drága Gyermekek! A Béke Királyát hozom, hogy Ő a békéjét adja nektek.Ti gyermekeim, imádkoz-

zatok, imádkozzatok, imádkozzatok. Az ima gyümölcse látszani fog az emberek arcán, akik döntöttek

Isten és az Ő országa mellett. Fiammal, Jézussal megáldalak mindnyájatokat a béke áldásával. Köszö-

nöm, hogy válaszoltatok hívásomra.”
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Befejezte munkáját
a medjugorjei

vizsgálóbizottság

hoz, Jézushoz bennünket, hogy merjünk felé menni és meg-
hallani hangját, amely imára hív és biztos, hogy Jézushoz
vezet. Csakis így hordozhatjuk és ajándékozhatjuk a békét,
ha már azt előzőleg imában megkaptuk Jézus Krisztustól,
a Béke Királyától.
     Ferenc pápa a béke világnapjára írt üzenetét imádsággal
zárja: „Mária, Jézus édesanyja segítsen számunkra megér-
teni és a mindennapokban megélni azt a testvériséget,
amely Fiának szívéből árad, hogy elvihessük a békét min-
den emberhez szeretett Földünkön.”

Imádság

     Szűz Mária, Jézus, a Béke Királyának Anyja, te, Aki Is-
tennek ajándékoztad szívedet és testedet, imádkozd ki szá-
munkra, hogy bátran oda tudjuk ajándékozni az Úrnak,
mindazt, ami vagyunk, és amink van. Könyörögd ki szá-
munkra, hogy szegénységünkben ne féljünk nyitott kézzel
az Úr elé állni, hogy Ő önmagával gazdagíthasson bennün-
ket. Jézus Édesanyja taníts meg bennünket az alázatra és
az egyszerűségre, amelyet az Úr elfogadott, és amelyben
élt, amikor közénk jött, e világra született. Kézen fogva ve-
zess Jézushoz, a Béke Királyához, hogy befogadhassuk és
másoknak ajándékozhassuk a békét. Jézusnál való közbe-
járásod által a rossz és a gyűlölet hagyjon el minden szívet,
és béke uralkodjon bennük. Béke uralkodjon minden szív-
ben, minden családban és emberi kapcsolatainkban, hogy
testvérként fogadjunk minden embert, hisz egy Atyánk van
a mennyben. Ámen.

fra Ljubo Kurtović
fordította: Sarnyai Andrea

     A Medjugorjét vizsgáló nemzetközi bizottság Camillo
Ruini bíboros, volt római vikárius vezetésével január 17-
én, pénteken megtartotta utolsó ülését, amelyet január 18-
án jelentett be Frederico Lombardi szentszéki szóvivő. A
vizsgálat eredményét további feldolgozásra átadják a Hitta-
ni Kongregációnak. 
     A hat személy állítása szerint 1981 júniusában Medju-
gorjéban megjelent a Szűzanya, és a jelenések azóta is tar-
tanak. Az illetékes Püspöki Konferencia 1991-ben fenntar-
tásokkal tekintett a jelenésekre és megtiltotta a hivatalos
zarándoklatok szervezését. 2010 márciusában a vatikáni bi-
zottság azt a feladatot kapta a Kongregációtól, hogy vizs-
gálja ki ezt a zarándokhelyet. Munkájuk középpontjában
azonban nem a Mária jelenések voltak, hanem azon zarán-
dokok lelki élete és kísérése, akik Medjugorjéba jönnek.
     A Mária jelenések 1981. június 24-én kezdődtek Med-
jugorjéban. Hat gyermek azt állította, hogy a Szűzanya je-
lent meg nekik, miközben a bárányokat őrizték. A jelenés,
a már felnőtté vált látnokok elmondása szerint ma is elég
gyakori. A Szűzanya pontos kijelentéseket tesz egyházi és
más témákban is. www.medjugorje.hr/hu
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A Medjugorjei Plébánia 
2013-as évi statisztikai adatai

     Fra Marinko Šakota, Medjugorje
plébánosa a Mir Medjugorje Rádió mű-
sorában beszámolt a medjugorjei újév-
várásról, majd visszatekintett a 2013-as
esztendőre. Elmondta, hogy az elmúlt
év a zarándokok tekintetve nem külön-
bözik az előző évektől. 
     2013-ban Medjugorjéban 1 876 800
szentostyát szolgáltattak ki, a szentmi-
séken pedig 38 655 pap koncelebrált. A
Medjugorjei Plébánián 2013-ban 63
gyermeket kereszteltek meg (28 kis-
lányt és 35 fiút). 49-en hunytak el (29
nő és 20 férfi). 33 esküvő volt templo-
munkban. Május 5-én 30 gyermek já-
rult először szentáldozáshoz, május
4-én pedig 90 fiatal részesült a bérmálás
szentségében. 2014.01.06

Kerékpárral Spanyolországból 

     Sok zarándok különböző közlekedé-
si eszközzel érkezik Medjugorjéba. De-
cember közepén egy különleges látoga-
tás történt. A 24 éves spanyolországi
Bosco Gorbena kerékpárral érkezett
Medjugorjéba. Három és fél hónapon át
utazott, zarándoklata önmaga és a jó
Isten keresésére irányult. „Augusztus
28-án indultam el, miután befejeztem
az állatorvosi egyetemet. Törökország-
ba akartam menni Medjugorjét érintve,
mert már korábban hallottam erről a
helyről, a családom már járt itt. A nagy-
bátyám és a nagynéném itt tértek meg,
és sokat meséltek nekem Medjugorjé-
ról. Törökországba nem sikerült eljut-
nom, de Medjugorjéba eljöttem és cso-
dálatos utazásban volt részem. Az em-

Rövid hírek Medjugorjéból

berek meglepődtek, amikor számtalan
dologgal felszerelve megláttak az úton.
Afelől érdeklődtek, hogy hová megyek
és honnan jöttem” – mondta a spanyol-
országi fiatal zarándok, Bosco, miköz-
ben kiemelte, hogy Medjugorjéban a hit
érintette meg leginkább, amellyel lép-
ten-nyomon találkozni lehet. 2014.01.08

„Medjugorje a második otthonunk”
Giuseppe Magnoni és

Maria Luigia Giochin házaspár

     Az olaszországi házaspár Giuseppe
Magnoni  és Maria Luigia Giochin za-
rándokokat vezet Medjugorjéba. Há-
rom gyermekük van: egy nős fiuk, egy
pap fiuk és egy apáca lányuk. Elmond-
ták, hogy a két Istennek szentelt gyer-
mekük Medjugorjénak köszönhető, fi-
uk és menyük pedig egy medjugorjei
zarándoklaton ismerkedtek meg. Hu-
szonöt évvel ezelőtt imacsoportot ala-
kítottak. Giuseppe a háború idején járt
először Medjugorjéban, felesége pedig
2000-ben. Giuseppe első Medjugorjé-
val való találkozása egyben menekül-
tekkel és katonákkal való találkozás is
volt: „Nagy hatással voltak rám a kato-
nák, akik békét keresni jöttek ide. Itt a
háború ellenére is béke oázisra talál-
tunk. Miután hazatértem, keserűség volt
bennem a háború és az ott történtek mi-
att, de ugyanakkor öröm és béke is el-
töltötte a lelkem a Medjugorjéval és a
Szűzanyával való találkozás hatására”
– mondta Giuseppe, felesége Maria Lu-
igia pedig kiemelte, hogy örömet és
békét látott a férjén, amikor először tért
haza Medjugorjéból: „Én nem jöttem el
Medjugorjéba, de Medjugorje szerint
éltem. Féltem zarándokokat vezetni

Medjugorjéba, jó lelkivezetőre volt
szükségem. 2000-ben szerveztünk egy
zarándoklatot. Amikor először jártam
itt, úgy tűnt számomra, hogy már sok-
szor voltam itt. Először is hálát adtam a
lányom hivatásáért. Az első években
évente csak egyszer jöttünk, most már
szinte minden hónapban. Medjugorje a
második otthonunk, ajándékai óriási-
ak”. Az olaszországi házaspár elmond-
ta, hogy minden alkalommal, amikor
eljönnek, annyira megváltoznak, hogy
Medjugorje szükséglete megszületett
bennük. Minden év novemberében a fi-
atalok számára is szerveznek zarándok-
latot Medjugorjéba. 2014.01.14

A zágrábi Kanižaj házaspár 
tanúságtétele

     Medjugorjét évente sok zarándok
látogatja. Tanúságtételeik kicsi kockák
ként csodálatos mozaikképet alkotnak,
Medjugorje képét. A házaspár, Neli és
Igor Kanižaj hangsúlyozta, hogy min-
den medjugorjei látogatásuk óriási
öröm és új, mély tapasztalat. Igor a fe-
rences ifjúsági közösség tagjaként is-
merte meg Medjugorjét és minden za-
rándoklat újat hozott életébe, elsősor-
ban a békét: „Ez a béke oázisa, mene-
dékhely. Szeretek egy rövid időt eltöl-
teni Medjugorjéban, és miután vissza-
térek Zágrábba, - ahol élek és dolgo-
zom -, ez a zarándoklat képes volt meg-
változni az életem. Nagyon sok gyü-
mölcse van, minden új látogatás újat
hoz.” Neli abban különbözik tőle,
hogy ő ellenezte a zarándoklatot, de az
anyaság utáni be nem teljesült vágya
elhozta Medjugorjéba. Minden bizal-
matlanság és képmutatás ellenére,
amellyel a Podbrdora a Szűzanya elé
ment, Isten Anyja meghallgatta imáját:
„Szégyenkeztem amiatt, hogy akkora
bizalmatlanság volt bennem. Békét,
melegséget, szívélyességet éreztem.
Egy hónappal azután, hogy visszatér-
tünk Zágrábba, megtudtam, hogy gyer-
meket várok.” Ma Igor és Neli a hét-
éves Noe szülei. 2014.01.20
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Medjugorjei hírlevél
2013. november 12.

Drága medjugorjei Gyermekeim! 
Dicsértessék Jézus és Mária!

1. November 2. -án Mirjánának megint megjelent a Szűza-
nya nagy tömeg jelenlétében. A következő üzenetet kaptuk
Tőle:

„Drága gyermekek, édesanyaként újra hívlak benneteket: sze-
ressetek; szüntelenül imádkozzatok a szeretet ajándékáért;
mindenek felett szeressétek a Mennyei Atyát. Ha Őt szereti-
tek, akkor önmagatokat és felebarátaitokat is szeretni fogjá-
tok. Ezt nem lehet szétválasztani. A Mennyei Atya jelen van
minden emberben, minden embert szeret és minden embert
nevén szólít. Ezért, gyermekeim az imádságban halljátok meg
a Mennyei Atya akaratát. Beszélgessetek vele. Legyen szemé-
lyes kapcsolatotok az Atyával, aki még jobban el fogja mélyí-
teni gyermekeim közösségének, apostolaimnak egymás kö-
zötti kapcsolatát. Édesanyaként azt szeretném, hogy a Meny-
nyei Atya iránti szeretet által emelkedjetek felül  e világ üres-
ségén és segítsetek másoknak, hogy fokozatosan ismerjék
meg és közeledjenek a Mennyei Atyához. Gyermekeim, imád-
kozzatok, imádkozzatok, imádkozzatok a szeretet ajándéká-
ért, mert a szeretetet az én Fiam. Imádkozzatok pásztorai-
tokért, hogy mindig legyen bennük szeretet irántatok, aho-
gyan Fiamban is volt, amit azzal mutatott meg, hogy életét
adta üdvösségetekért. Köszönöm nektek.”

2. Az apaság a földön Mennyei Atyánk képét tükrözi. 

November 2.-i üzenetében Mária elmondja nekünk, hogy
Marta Robinnak, a nagy francia misztikusnak, akit boldoggá
fognak avatni, nagyon közeli kapcsolata volt a Mennyei Atyá-

val. Amikor családapák jönnek szóba, Marta mindig össze-
kapcsolta ezt a két apaságot. 

Az egyik ilyen párbeszéd az egyik zarándokunktól jutott
tudomásunkra, aki mindenszentekre látogatott el hozzánk. A
80 éves Yannik Bonnet atya, egy Franciaországi egyházme-
gyéből érkezett. Vegyészmérnök volt, és miután megözve-
gyült, belépett a szemináriumba és 1999-ben pappá szentel-
ték. Tanúságtétele sok szívet megindított. 1973-ban, egy évvel
azelőtt, hogy Pompidou meghalt (ő volt az, aki gátolta az
abortusztörvény törvénybe iktatását, mielőtt azt később Gis-
card d'Estaing elfogadott), Yannik elment Marta Robinhoz.
Akkoriban, Yannick családos ember volt, és aggódott 7 gye-
rekének jövője miatt. Martaval 55 percet tudott beszélgetni. 

Íme néhány részlet beszélgetésükből, amelynek üzenete
ma nagyon is aktuális. 

„Marta” - kérdezte - „mit gondolsz, jó-e az, ha egy ke-
resztény beleavatkozik a politikába?” (Ugyanis akkoriban II.
János Pál pápa nem nyilvánította ki véleményét ezzel kap-
csolatban). Marta ezt válaszolta: „Természetesen, de te ezt
még ne tedd 10 évig!”
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„Miért?” - kérdezte Yannick. 
„Mert épp most született kislányod, és neki apára van szük-
sége, aki formálja őt 10 éven keresztül.”

Yannick ekkor ezt is hozzátette: „Marta nagyon sokat be-
szélt nekem a gyermeknevelésről és hogy az apának ebben
milyen fontos szerepe van, és tulajdonképpen ezért is keres-
tem fel őt. Világosan elmondta, hogy az apa szerepe azért kü-
lönösen fontos, mert az apa készítí fel a gyermeket arra, hogy
a gyermek el tudja magát látni és belső tartása legyen. Ezzel
szemben az anya mindazt a szeretet adja a gyermekének,
amely az élet szeretetére tanítja meg őt. Azok a gyermekek,
akiket nem szeretett az édesanyjuk, gyakran öngyilkossági
hajlammal rendelkeznek.”

„Manapság, a fiataloknak nincs belső tartásuk, nem erő-
sek. A római szemináriumos cimboráim közül sokan elhagy-
ták a papi hivatást, mert nem bírták. Ők nagyon érzelmes em-
berek voltak, de nem volt meg bennük a belső tartás. A sze-
mináriumokban kevés apa van, akik az apaság lényegét köz-
vetíteni tudnák. Jó tanáraink vannak, de hiányoznak azok az
atyák, akik apaság fontosságát el tudnák magyarázni.”

Mária erre gyógyító üzenetet küld nekünk: «Ezért, gyer-
mekeim az imádságban halljátok meg a Mennyei Atya aka-
ratát. Beszélgessetek vele. Legyen személyes kapcsolatotok
az Atyával, aki még jobban el fogja mélyíteni gyermekeim
közösségének, apostolaimnak egymás közötti kapcsolatát.
Édesanyaként azt szeretném, hogy a Mennyei Atya iránti sze-
retet által emelkedjetek felül  e világ ürességén és segítsetek
másoknak, hogy fokozatosan ismerjék meg és közeledjenek
a Mennyei Atyához.”

Yannick Marta Franciaországgal kapcsolatot próféciájáról is
mesélt:

„Marta, én azért jöttem el hozzád, mert 6 hónappal ezelőtt
megszületett a 7.-ik gyermekem és nagyon aggódom a világ
sorsa miatt, amelyben fel kell nevelnem gyermekeimet. Ha-
nyatlást látok, és tele vagyok aggodalommal, hogy a 7 gyer-
mekemet ebben a világban kell majd felnevelnem.”

Marta ezt válaszolta, és vékony hangja harangként szólt:
„Ó, ez semmi, ahhoz képest, ami majd jönni fog. El sem
tudod képzelni, milyen mélyre fogunk süllyedni.”
És valóban nem tudtam elképzelni. Aztán hozzátette: „De
majd meglátod, hogy a megújulás csodálatos lesz! Olyan lesz,
mint amikor a labda visszapattan, de sokkal gyorsabban és
sokkal magasabbra.”

Elmesélte, hogy ez a megújulás tele lesz megtéréssel és
az emberek sokkal elhivatottabbak lesznek. Leírta, ahogy
Franciaországban lendületet vesz a lelki megújulás. Aztán a
világ sorsáról is beszéltünk. Ámultam azon, hogy olyan geo-
politikai mélységekbe ment, mintha ő lenne az Egyesült Ál-
lamok elnöke. Csodálatos volt!”

„Bámulattal tölt el az a tanács, amit adott nekem, amelyik
nagyon hasznos egy laikus számára is, de még hasznosabb
egy lelkész számára. Azt hiszem, ő tudta, hogy egy nap a papi
hivatást választom. Például ezt mondta: „Ne bonyolítsd túl
az életet! Bárhol vagy, bármikor is érzel elhívatást, tedd azt,
amire képes vagy, de ne bonyolítsd túl az egyszerű dolgokat.
Vannak dolgok, amiben tehetséges vagy, és olyanok, amiben
nem. Azt tedd, amiben tehetséges vagy, így nem hibázol.” Ta-
nácsából a bölcsesség sugárzott. Csodálatos beszélgetés volt
a mienk, mintha évek óta ismertük volna egymást, bár csak
akkor találkoztunk.”

Köszönjük Yannick atyának ezt a beszámolót. Vigasztal-
janak ezek a szavak minket, nemcsak a francia embereket,
hanem mindazokat, akik aggódnak a világ sorsáért. Bátorít-
sanak ezek a szavak arra, hogy imádkozzunk, hogy minél ha-
marabb eljöjjön az az idő, amikor a labda visszapattan, ami-
kor a keresztény értékek rombolói vagy megvilágosodnak,
vagy pedig ártalmatlanná válnak. 

3. Kevin Scallon atya, aki a Misszió Lelkészei Gyülekezetnek
tagja és gyakran Briege McKenna nővér kíséretében járja a
világot, csodálatos lelkigyakorlatokat vezet Írországban és az
egész világon. Amikor szeptemberben nálunk volt, elmesélt
egy nagyon szomorú történetet. Egy volt lelkész mondta el
ezt neki, aki személyes krízis és a rengeteg munka miatt ott-
hagyta a papi hivatást. Ez a lelkész a következőket mesélte: 

„Elmentem a felettesemhez, hogy elpanaszoljam, hogy
nem bírom ezt a rengeteg munkát és teljesen ki vagyok égve.
Azt is elmondtam, hogy azt fontolom, hogy otthagyom a papi
hivatást. Akkor ő, anélkül, hogy lebeszélne, tanácsot adna,
vagy csak egyszerűen végighallgasson, azt mondta, hogy ak-
kor megpróbálja minél hamarabb elrendezni, hogy otthagy-
jam. De ha a felettesem kis időt töltött volna azzal, hogy meg-
hallgatja a helyzetemet, és kicsit elbeszélget velem, biztos va-
gyok benne, hogy még mindig pap lennék. Tudom, hogy az
lennék.”

Ez a történet nagyon szíven ütött és sajnos ez gyakran elő-
fordul. Uram, kérünk, hogy jó családapákat, papokat, püspö-
köket és olyan lelki vezetőket adj, akik Mennyei Atyánk képét
tükrözik. 

Legdrágább Gospa, köszönjük, hogy általunk szeretnéd
felgyorsítani és megélni az egyház megújulását. Az ellent-
mondások, próbatételek és veszélyek közepette, nagyon bol-
dogok vagyunk, hogy a Te anyai kezedet foghatjuk, és biz-
tonságban lehetünk melletted!

Emmanuel nővér +
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„Drága Gyermekek!
A Béke Királyát hozom, hogy Ő a békéjét adja nektek. Ti
gyermekeim, imádkozzatok, imádkozzatok, imádkozzatok.
Az ima gyümölcse látszani fog az emberek arcán, akik dön-
töttek Isten és az Ő országa mellett. Fiammal, Jézussal
megáldalak mindnyájatokat a béke áldásával. Köszönöm,
hogy válaszoltatok hívásomra.”

Karácsonyi üzenet, 25. december 2013

Kedves „Mária látogatása Erzsébetnél” imacsaládja!

A karácsonyi üzenet előtt úgy állunk, mint a jászol előtt.
Ahol látjuk az Anyát és a jászolban fektetett gyermekét.
Mária úgy mutatkozik be, mint a Világ Békéjének hordozója.
Hasonlóképpen, mint rokona, Erzsébet látogatásakor. Akkor
Erzsébet pedig eltelt Szentlélekkel. Nagy szóval felkiáltott: 
Hogy lehet az, hogy Uramnak anyja jön hozzám?  (Lk 1,43)
Érthető és látható, hogy menyire boldog, s milyen nagy mér-
tékben gazdagítja az Úr érkezése. Eddig rejtve volt Mária mé-
hében, 

Az Ó szövetségben különleges módon rejtett volt a Szö-
vetség szekrényében és a templomban. Mária ezért az új Szö-
vetség szekrénye – Isten igazi hordozója. Ő az első és
legnagyobb ajándékozója Istennek az emberek számára. S
amit Isten Máriában tett, szándékozik megvalósítani az egy-
szerű és semmit nem sejtő szegényekben, s mindenkiben,

Jozo atya katekézise
2013. december

akik hallgatnak rá és követik Őt. Milyen fontos megemlí-
teni, hogy az Izraeliták a Sínai hegyen egy szívvel válaszol-
tak: „Mindent megteszünk, amit az Úr parancsol.” (Kiv. 19,8)

A Galileai Kánában a Szűzanya a szolgáknak, akik fel-
szolgáltak azt mondta: „Tegyetek meg mindent, amit csak
mond!” (Jn 2,5) Ezek a szavak erősen eszünkbe juttatják a
Sínai hegyen elhangzottakat. A Szűzanya Isten kiválasztott
népének megtestesítője, amikor hitét megvallja.

A Szűzanya az Egyház közreműködése által Fia elé
hozza imáinkat. Ugyanakkor bátorít, vezet és inspirálja az
embereket, hogy tegyék meg, amit Jézus mond. Mint Anya
összegyűjti szétszéledt Isten gyermekeit és ösztökéli őket
arra, hogy fogadják el a kegyelmeket, melyeket csak Ő ado-
mányozhat az embereknek.

Mária elhozza nekünk a Béke Királyát, hogy saját Bé-
kéjét ajándékozza nekünk. Ez azt jelenti, hogy hiányunk van
a kegyelem és a béke kegyelméből. Könnyen megtörténhet,
hogy az olyan ember, aki kísértve van az irigységgel, félté-
kenységgel, gőggel, testi kívánságokkal – elveszíti a békét.

A Béke előfeltétele a mi szerencsénknek és áldásnak. A
Béke Isten önmaga, melyet megtalálhatunk, élhetjük,szeret-
hetjük és védelmezhetjük. A Betlehemei jászolba született
Urat az angyalok a pásztoroknak énekelve adják hírül: „Di-
csőség a magasságban Istennek és Békesség a Földön a jó-
akaratú embernek.”

Amikor az emberek békében élnek, Istentől szeretve
vannak, és csak ők dicsőíthetik Istent. Tehát amikor az em-
ber elveszíti a békét, mellyel képes volt leküzdeni a béké-
kétlenséget és az átkot, ezzel a gonosz lélek sem dicsőítheti
Istent, és nem lehet kedves Isten előtt.

A három király találkozott Betlehemben az Anyával és
Fiával. Leborultak és dicsőítették Jézust, mint Istent és Ki-
rályt, mint Üdvözítőjüket. Boldogok voltak, elégedettek és
telve békével. Megterhelő utazásuk és keresésük szerencsé-
sen végződött. Csillaguk csak ezután állapodott meg és vé-
gül is elaludt, mert megtalálták: a Napot, a Fényt, Jézust.
Engedelmesek voltak Isteni küldetésüknek és visszatértek
saját országaikba és nemzetségeikhez más úton, telve Isten
Békéjével.

Isten minden áldásával megajándékozva tértek vissza
saját népükhöz. Hirdették és tanúságot tettek Jézusról. Ha-
sonló képen cselekedtek a pásztorok is. Boldogan és telve
békével és örömmel, hírül adták mindenkinek amit átéltek.
Az Anyával és Jézussal való találkozáskor megszületik a
béke és az öröm. Találkozásunk az újszülött Királlyal hit és
ima nélkül HAMIS.

Az ember képes Karácsonyt ünnepelni és karácsonyi
énekeket énekelni NEM ŐSZINTÉN és a KARÁCSONYI
GYÜMÖLCSÖK NÉLKÜL is. Elhanyagolva az ádventi
előkészületet, imát, rorátékat, gyónást, bőjtöt... És Jézus
iránt csak úgy érdeklődik, mint HERÓDES.
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Nincs rá szüksége, elutasítja, vagy még életére is tör. A
karácsony a Béke ünnepe. Kibékülni mindenkivel a család-
ban, szomszédokkal, munkahelyen és mindenkivel, akiket el-
lenségnek tartottunk. Amíg mindenkinek nem bocsátunk
meg, nem kérhetek, és nem kaphatom meg Isten bocsánatát,
aki a Békesség Királya. Hogy ne történhessem meg velünk,
mint a gőgös Heródessel, s mindazokkal, akik hasonló módon
érdeklődtek Jézus iránt, Mária imára hív.

Mindannyian a békét keressük. Mindenkinek kell ez a
nagy Isteni ajándék. Lehetetlen a boldog, békés, sikeres élet
elérése Béke nélkül. Szomorúak vagyunk, amikor olyan szü-
lőkkel találkozunk, akik békétlenek! A fiú vagy lány a béke
és mosoly nélkül, lélektelen, kő akadályokká válnak! Milyen
szomorú papot, esetleg egyházi személyt látni, akinek nincs
béke a lelkében, az arcán, vagy amikor prédikál, vagy gyón-
tat? Milyen taszító hallgatni, követni olyan politikusok fel-
szólásait, akiknek nincs igazi béke szívükben, lelkükben és
családjukban? Az ilyen nehéz ideológia tönkreteszi a lelkün-
ket, és erőszakot követ el minden emberen. Milyen nehéz
hallgatni és nézni olyan embereket, akik konfliktusokban, há-
borúkban élnek? Hogyan lehetséges az, hogy az emberi élet-
nek az Ő szemeikben olyan alacsony értéke van? A
médiákban zaj és békétlenség szól, mely tönkreteszi szíve-
inkben a harmóniát és a reményt. Milyen szépek a lépései –
ahogy a próféta mondja – aki békét hoz, annak aki terjeszti,
védelmezi a békét és békességet. SZÜKSÉGÜNK VAN A
BÉKÉRE.

A karácsonyi események ajándéka a béke, és a legna-
gyobb kinyilatkoztatás. Isten emberré lett, és köztünk lako-
zik.Ő a mi békénk, Emmanuelünk.

Drága Testvéreim! Engedelmeskedjünk, tegyünk meg
mindent amit az Anya és Fia tőlünk kér. Hogy minden ember
megtalálhassa a békét. Hogy minden emberi arc a békét su-
gározhassa. Hogy cselekedeteinkben és szavainkban, a szí-

vekben és az emberek között uralkodjon a béke és a szeretet.
Az ima gyümölcsei láthatók lesznek az emberek arcain és
életükben. Az ima nélküli élet szintén látható és az emberek
arcán mint sivatag és rom maradvány van. Szükséges fel-
tenni a kérdést: Van-e méltóságteljesebb hivatás az imára
való meghívásnál, mellyel vissza hozzuk az emberi arcokra
a mosolyt, és a szívbe a békét? Van e valami erősebb mint
az ima, és annak gyümölcsei? Ha a keresztények az ima által
kapcsolatban vannak az Anyával, Az emberek megismerik
Istent. Az emberek Istent választják!

Ez erősen bizonyított tény Medjugorje –ban  ezalatt a 32
év és 6 hónap alatt. Az Egyház térden állva imádkozik, és az
emberek mint a folyó térnek vissza Istenhez, Megismerve
Istent, mint a három király és pásztorok, lelkesedéssel tesz-
nek tanúságot az élményről és kegyelemről, amit az Úr adott
nekik.

Ebben a hónapban a következő szándékokra fogunk
imádkozni:

1. A karácsonyi béke ajándékáért családjainkban, az Egy-
házban és a világban. A háborúk, konfliktusok megállí-
tásáért az emberek között, a családokban és a nemzetek
között, hogy Isten békéje beöltse az emberi szíveket.
Hogy mindenki számára boldog, áldott, békés év legyen
az Új Év.

2. Családjainkért, hogy az ima, Isten igéjének hallgatása
napi program legyen, s hogy szívvel fogadjuk a Béke Ki-
rálynéjának minden üzenetét.

3. A zarándokokért, hogy megtalálhassák az Anyát és Jé-
zust, akit megszült és elhozta nekünk, mint az egyetlen
békét. A komisszióért, amely hivatott Medjugorjét vizs-
gálni, legyen számukra fény és kegyelem, hogy a legna-
gyobb felelőséggel tanúskodjanak az  egész Egyháznak
tapasztalataikról. 
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Fra Stanko Ćosić atya mutatta be a szentmisét újév éjsza-
káján a zsúfolásig megtelt medjugorjei Szent Jakab temp-
lomban. Prédikációjában arról beszélt, hogy az előttünk lévő
új esztendőben a kereszténynek előre kell tekintenie, harcol-
nia kell a bűn és a gyengeség ellen. Szentbeszédét teljes egé-
szében közöljük: 

„Kedves testvérek, a naptári év végén járunk, és hiszem,
hogy ti is, ahogyan én is, visszatekintetek az elmúlt év ese-
ményeire. Sok szép történt, melyeknek az ember igazán örül-
het. De valamiképpen előbukkannak mindig olyan gondola-
tok is, amelyek arról szólnak, ami nem volt olyan jó. Gyak-
ran előkerülnek olyan dolgok, amelyek gondolataink, sza-
vaink, cselekedeteink és mulasztásaink sikertelenségről val-
lanak. Mennyi rossz szokás és függőség, amelyet az ember
megpróbált megoldani, de nem sikerült! Vannak dolgok,
amelyeket évek óta magunkkal vonszolunk, és amelyet min-
den szentgyónás után újra elkövetünk; és mennyi olyan szó,
amely nem épített, hanem megsértette másikat! Mennyi go-
romba szó, a mellettem élő megítélése, akkor is, amikor nem
volt biztos, hogy igaz az, amivel a másikat vádolom. Mennyi
tudatos közömbösség az élettel szemben, azokkal az embe-
rekkel szemben, akik megoszthatnák javaikat a szegények-
kel, de nem teszik, hanem önzésükben megtartják maguk-
nak! Mennyi apró hazugság, hogy az ember szépnek és jónak
tűnjön mások szemében akkor is, ha tudja, hogy nem ez az
igazság! Mennyi számítás a kapcsolatokban, hogy azokkal
barátkozhassunk, akiktől megkaphatjuk, amire vágyunk.
Mennyi lopás a legapróbb dolgoktól a nagyokig! Mennyi at-
tól való félelem, hogy a másiknak van igaza, amely veszé-
lyezteti az én igazamat! Mennyi félelem a másságtól, annak
érdekében, hogy én ne legyek veszélyben! Gondolatok és te-
kintetek, amelyek tele voltak érzéki vággyal, szenvedéllyel
és így megsértették a másik méltóságát. Olyan gondolatok,
amelyek a másik embert az emberi szint alá helyezték. És
nem csak a saját életünkre tekintünk, hanem a világi esemé-
nyekre is, amelyek azt mutatják, hogy nem minden van rend-
ben, legyen szó arról, hogy nem csökkent a szegények szá-
ma, nem szűnt meg az éhínség, továbbra is jelen van az igaz-
ságtalanság és az erőszak szerte a világban. Ha így tekintünk
vissza, akkor az ember felteheti a kérdést, milyen hit vihet
előre az új felé, mert a hit így, úgy néz ki, mint a kép a hajó-
törés után, amikor az embernek csak egy kis fadarabkája van,

amely elválaszoltatta a tenger mélységétől, a tengertől,
amely a halált sejtette. Vajon ez a hit csak egy kis darabka
kenyér, egy darab fa, amelyhez oda vagyok kötve és másom
nincs? Hogyan tekinthet a keresztény előre, mi a válasz, léte-
zik-e egyáltalán? Lehet, hogy maga Jézus adja meg azt, amit
minden ember keres. Ő eljött a jászolba, abban a pillanatban,
amikor Mária és József külső és belső gondokkal küzdött.
Akkor jött el, amikor nem a legfényesebb volt a helyzet. És
mit tett? Jézus elindult a találkozásra. És ha azt kérdezzük,
hogyan kell harcolni a gyengeség, a bűn ellen? Hogyan kell
küzdeni az új esztendőben, hogy minden jobb legyen? Lehet,
hogy ez egyszerűbb, mint gondolnánk. Lehet, hogy ez kö-
zelebb van hozzánk, mint bármely tervünk, amelyet szeret-
nénk megvalósítani. Lehet, hogy ugyanazt kell tennünk, amit
Isten tett, el kell indulnunk a találkozásra, el kell kezdenünk
barátságokat, kapcsolatokat építeni. Kapcsolatot építeni az
Atyaistennel, aki többféle módon nyilvánult meg az emberi
történelem során, majd végül Fiában jött el, amelynek egyet-
len oka van, mégpedig, hogy megmutassa az embernek, ő
valóban Atya. Kiépíteni a kapcsolatot a Szentlélekkel, aki
szeretné megmutatni nekünk, hogy mindaz, ami szomorú,
nehéz, kereszt, minden, ami a világban pusztulni látszik, csak
az új teremtés szülési fájdalma. A világ nem a pusztulás, ha-
nem a megújulás felé tart. Az egyház bármennyire gyenge
és bűnös volt, nem fog elpusztulni, hanem arra készül, hogy
Krisztus felékesített menyasszonyává legyen. A Szentlélek
az, aki, amikor erőtlenek vagyunk, azt kiáltja szívünkben:
Abba, Atya. És amikor mi nem hisszük el, hogy Isten a mi
Atyánk, azt kiáltja: Te valóban Atya vagy. Jézus Krisztus el-
jött és megmutatta az embernek, aki távol volt tőle, hogy ki
az Isten. Jézus az, aki minden kérdésünkre, miért ez, miért
az, hogy van ez, azt válaszolja: Atyám, te tudod. Ő megmu-
tatta, hogy azoknak, akik hisznek az Atyában, a halál az élet-
be vezető út. Kedves testvéreim, ez az út, ez az Isten hívására
adott válasz lehet a kulcsa annak, hogy az ember megnyissa
a szívét másoknak. Milyen sokan jöttünk el ide ma este, mi-
ért? Azért, hogy találkozzunk az eukarisztikus asztalnál,
amely összekapcsolja az embereket. Ez a mise nem 20 perc-
cel ezelőtt kezdődött el, hanem akkor, amikor ti elindultatok
otthonaitokból, akkor, amikor készek voltatok új kapcsola-
tokat, találkozásokat építeni azokkal az emberekkel, akik
mások, mint ti. Az ilyen találkozás felé való haladás meg-

Fra Stanko Ćosić atya prédikációja 
újév éjszakáján
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szabadítja az embert attól való félelmétől, hogy minden igaz-
ságot csak ő birtokol, és megengedi azt, hogy a másiknak
igaza legyen. Megengedi, hogy mások másfajta gondolata
igaz lehet és azt, hogy nem kell nekem mindent tudnom. A
legnagyobb és legszebb kegyelem, amellyel belépünk az új
évbe, az a személy, akivel elkezdjük az évet, a Boldogságos
Szűz Mária. Nemrég egy teniszezőt kiraboltak, a reptéren
mindenét ellopták, amíg autogramot osztogatott. Ezek között
volt a rózsafüzére is, amelyet Ferenc pápától kapott. Erre a
rózsafüzérre a következőket mondta: „Az életem egy részét
vették el. Rá se tudok gondolni. Nagyon fáj.” Majd a követ-
kező szavakat intézte a rablóhoz: „Csak egyetlen kívánsá-
gom van, kérlek, hozd vissza a rózsafüzérem. Ezt a rózsafü-
zért mindig magammal hordom. Mindent megtarthatsz, csak
kérlek, a rózsafüzéremet add vissza.” Kedves testvéreim,
kezdődjön utunk a Boldogságos Szűz Máriával, mert senki
sem tudja nála jobban megmutatni, ki az Isten, senki sem tud
nála jobban Jézushoz vezetni. A rózsafüzér mint egyszerű
népi ájtatosság lehet a legnagyobb erő ahhoz, hogy megta-
nuljunk felállni és elindulni afelé, Aki előbb indult el a ve-
lünk való találkozásra. Engedjük meg, hogy a Szűzanyával
való beszélgetés által erősödjön a Jézussal való barátságunk
és ahogyan ő, mi is minden eseményből erőt merítsünk és
szívünkben forgassunk azt. Ámen.

Az utolsó mindennapos jelenésén, 1998. szeptember 12-
én, a Szűzanya azt mondta Jakovnak, hogy csak évente egy-
szer lesz számára jelenés, mégpedig december 25-én, Kará-
csonykor. Így történt ebben az évben is. A jelenés 15 óra 7
perckor kezdődött és 8 percig tartott. Azután Jakov a követ-
kező üzenetet adta át:

„Gyermekeim, Jézus ma különös módon szeretne be-
költözni szívetekbe, hogy osztozzon veletek minden örö-
mötökben és fájdalmatokban. Ezért gyermekeim, ma még-
inkább tekintsetek szívetekbe és tegyétek fel a kérdést, Jé-
zus születésével valóban beköltözött-e szívetekbe a béke
és az öröm? Gyermekeim, ne éljetek sötétségben, vágyakoz-
zatok a fény és az Isteni üdvösség felé. Gyermekek, dönt-
setek Jézus mellett és ajándékozzátok neki életeteket és szí-
veteket, mert a Magasságbeli csak így tud munkálkodni
bennetek és általatok. 

A Szűzanya üzenete
2013. december 25-én

Jakov Čolo által
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Medjugorjei jelentősége

Ivankának ezt mondta a Szent Szűz mindennapi jelenése-
inek végén:
„Soha senki ezen a földön nem kapott olyan kegyelmeket,
mint amilyeneket te és testvéreid (a többi látnok) kapta-
tok.” (1985. május 7.)

Amit Isten Medjugorjéban tesz, az egyedülálló a történe-
lemben. Ezt más üzenetek is megerősítik és Mária sokféle-
képpen elmondta.
„Úgy kívánok üzeneteket adni, mint soha azelőtt a törté-
nelem folyamán a világ kezdete óta.” (1985. április 4.)

Másrészt a Szent Szűz azt is mondta - s ezt más üzenetek
is alátámasztják -, hogy Medjugorjéban az utolsó földi jelené-
seknek vagyunk tanúi.
„Utoljára jöttem, hogy megtérésre hívjam a világot. Ez-
után nem jelenek meg többé a földön.” (1982. május 2.)

Ez persze nem jelenti azt, hogy Medjugorje után nem lesz
máriás karizma. A látnok Marija 1990 -ben így pontosítja a
zarándokoknak: 
„Biztosan lesznek olyanok, akik fogják Máriát látni, s még
más karizmákat is kapnak majd tőle. De nem lesz több jelenés
ebben a formában, amikor valóságosan jelen van egy sze-
mély, akit három dimenzióban látunk, megérinthetünk, aki
előttünk van úgy, ahogyan most önök. A Gospa valóságosan,
testben jön el hozzánk.”

Ezt értjük „jelenés” alatt. Medjugorje után tehát ilyen nem
lesz több. Ez nem zárja ki azt sem, hogy a medjugorjei ese-
ményekkel egyidőben a világban máshol ne lehetnének jele-
nések. Ellenkezőleg, a Szent Szűz azt mondja, hogy kegyelmi
időszakot élünk, amikor Isten nagyon tevékeny, mert szeretné
az embereket visszavezetni magához. De a medjugorjei jele-
nések befejeződése után - a Szent Szűz elmondása alapján -
nem lesz többé hiteles jelenés a világban, eltekintve „néhány
hamis jelenéstől.” Sok üzenetet kapunk, amelyek azt bizo-
nyítják, mennyire fontos a Szent Szűznek Medjugorje. Sze-
retné példaként állítani az összes egyházközség elé, mert ez
a plébánia egyedülálló, amelyet egészen sajátos módon vá-
lasztott ki:
„Ez az egyházközség, amit kiválasztottam, különleges, és
eltér a többitől (...). Drága gyermekeim, az üzeneteket elő-
ször a plébánia híveinek adom, s azután szólnak mások-
hoz.” (1986. február 6.)

A falu és lakói tehát kiváltságos helyzetben vannak, Isten
Anyja maga mondja:
„Drága gyermekeim, kiválasztott nép vagytok, és Isten
nagy kegyelmeket adott nektek.” (1984. nov. 15.)

valamint:
„Ezt az egyházközséget különleges módon kiválasztottam.
Kedvesebb ez nekem, mint a többi, örültem, hogy itt tar-
tózkodhatom, amikor a Mindenható elküldött.” (1985. már-
cius 21.)

Nem fogjuk fel mindig ennek a választásnak és azoknak
a kegyelmeknek a jelentőségét, amelyeket Mária ebben a fa-
luban adott. Egy francia teológus azt kérdezte Marijától:
„Miért kell Medjugorjéba jönni, hiszen a Szent Szűz minde-
nütt jelen van, ahol imádkoznak?” A látnok így válaszolt:
„Medjugorjéban a Gospa különleges kegyelmeket ad.”

A Gospa gyakran tesz nekünk szemrehányást, amiért nem
vesszük komolyan Medjugorje fontosságát és az ott adott ke-
gyelmeket:
„Nem vagytok tudatában annak, mennyi kegyelmet ad
nektek Isten.” (1985. május 9.)

Az imádságban kell megértenünk a Gospa jelenlétének
értelmét, és azoknak a kegyelmeknek a jelentőségét, amelye-
ket azoknak kínál, akik megnyílnak befogadásukra. Az embe-
rek nagyon nagy ajándékokat kapnak Medjugorjéban: testi
és lelki gyógyulások, kiengesztelődések, új barátságok s túl-
áradó öröm, hála a személyes találkozásnak Istennel, aki át-
formálja életünket. Mindezt az imádságban érzékelik és
megkapják, főként a szív egyszerű lendületében.
,,Imádkozzatok, nem fogjátok megbánni! Isten olyan aján-
dékokat ad majd nektek, amelyekért földi életetek végéig
dicsőítitek őt.” (1984. június 2.)

Merítenünk kell a kegyelemből ezen a világon egyedülálló
helyen, Medjugorjéban, a falu templomában, ahol a Szent
Szűz oly sokszor megjelent, az első jelenések hegyén, a ke-
reszt hegyén, ahol annyi csodás jelet adott.
„Medjugorjéban található a kegyelmek forrása” - mondja
a Gospa. Jöjjünk ehhez a forráshoz, igyunk belőle bőséggel.
Mária Medjugorjét a ,,béke oázisának” is nevezi; világunk
egyre inkább sivataggá válik, ahol az ember nem találja Is-
tent.

Jöjjünk a forráshoz, hogy megízleljük Isten békéjét!
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Az Isten és az emberi nem közötti harmóniát támadják a
rossz erői. Mária gyakran beszél a sátánról Medjugorjéban.
A Bibliában ezt a nevet úgy találjuk meg, mint ellenség,
vádló, ami a héberben a „sátán” szó értelme. A vádló szeretne
bennünket elcsábítani, célja a pusztítás és a halál. Mária így
figyelmeztet:
„Drága gyermekeim, a sátán igen hatalmas! Minden ere-
jével keresztül akarja húzni terveimet, amelyeket veletek
kezdtem (...). A sátán nagy erővel működik a világban. Le-
gyetek éberek!” (1985. január 14.)

A világ a gonoszság erőinek befolyása alatt áll. A Szent
Szűz gyakran beszél a sötétség birodalmáról:
„Gyermekeim, a sötétség birodalma az egész földön ural-
kodik.” (1987. július 30.)

Az egyik látnok, Mirjana, akinek egészen 1982 Karácso-
nyáig voltak mindennapos jelenései, átélt egy rettenetes talál-
kozást a sátánnal. Miközben a Szent Szűz megjelenését várta,
meglátta a sátánt, aki boldogságot ígérve megpróbálta őt el-
csábítani. „Boldogtalan leszel a Gospával” - mondta neki.
Mirjana megijedt és egész lénye fellázadt a sátán ellen.
Csak annyit tudott mondani: „Nem, nem, nem!” Ezután meg-
jelent neki a Szent Szűz, és így szólt hozzá: „Bocsáss meg
nekem ezért, de tudnod kell, miként cselekszik a sátán.” 

S Mária még ezeket a fájdalmas szavakat fűzte hozzá:
„Ez most a sátán ideje.” (1982. április 14.)

Egy másik látnoknak, Jelenának, akinek belső látomásai
vannak, a Szent Szűz filmhez hasonló jeleneteket mutatott,
amelyek leírják a sátán tetteit mai világunkban. Jelena három
jelenetet látott:

- a Szent Szűz először kábítószeres fiatalokat mutatott ne-
ki;

- utána - valószínűleg - közel-keleti harcokat látott, ahol
emberek öldököltek;

- végül pedig egy afrikai édesanyát pillantott meg, aki hal-
dokló gyermekét tartotta karjai között. A gyermek ezt
kérdezte édesanyjától: „Mama, mindenki olyan, mint
mi?” Ezután meghalt anyja karjaiban.

A végén a Szent Szűz elmagyarázta Jelenának, hogy a mai
világ bűneinek három oldalát, a sátán háromfajta győzelmét

látta. Mária nem akar megrémiszteni bennünket, a katasztró-
fahangulat teljesen idegen Medjugorje lelkületétől. Isten
Anyja ugyanakkor szeretne bennünket megóvni, azt kívánja,
hogy világosan lássuk a helyzetet, hogy orvosolni tudjuk a
bajokat. A leglényegesebb ellenszer a sátán tetteire az imád-
ság, ami védetté tesz bennünket:
„Kicsinyeim, ne féljetek! Ha imádkoztok, a sátán egyál-
talán nem tud nektek ártani, mert ti Isten gyermekei
vagytok, ő vigyáz rátok. Imádkozzatok! A rózsafüzér le-
gyen mindig a kezetekben jelként a sátán számára, hogy
hozzám tartoztok.” (1988. február 25.)

A sátán tettei ellen Mária öt különböző fegyvert ad ke-
zünkbe. Mária azt is mondja nekünk: „Ha életre váltjátok az
üzeneteket, csírájában él bennetek a szentség.” A Szűzanya
üzenete nem csupán fegyver a sátán ellen, de egyben a meg-
szentelődés ereje is. Semmi sem veszedelmesebb a sátán szá-
mára, mint a szeretet és az életszentség. Ha növekszünk a
szentségben - annak köszönhetően, hogy Mária üzenetei sze-
rint élünk - megsemmisül a sátán terve a világ ellen. A Szent
Szűz azt mondja, hogy Medjugorjéban a sátán már veszített:
„Drága gyermekeim, a sátán terve összeomlott. Imádkoz-
zatok, hogy megvalósulhasson az, amit Isten ebben az egy-
házközségben tervezett.” (1985. szeptember 5.)

A sátánnak a medjugorjei egyházközségre vonatkozó ter-
véről van itt szó, amely már megbukott.

A sátán győzelme világunkon?


